
la font 

Santiago Uriel 
informàtic 

Canviava sovint 
d'ordinador 

per experimentar" 
per marc garcia b. 

Què volia ser de gran quan era petit? 
Enginyer i enginyer sóc. M'agradava molt l'electrònica. 

El carnet de cotxe se'l va treure... 
A la primera, les dues coses. Amb un Seat 600! 

L'últim regal que ha fet... 
Una càmera de fotos a la meva jove. 
No el veurem mai... 
En llocs amb molta gent, com un estadi 

de futbol. 
Es faria una foto amb... 

La meva dona. 

La informàtica és només cosa 
de joves? 
Sí, i jo encara m'hi sento, encara 
que tinc la jubilació a prop. Però 
qualsevol persona amb inquietuds 
pot entrar a la informàtica sense 
massa problemes. 

Quan va començar a 
interessar-s'h i? 
A principis dels anys 80. En 
aquella època la informàtica era 
insipient. Vaig començar a 
introduir els primers ordinadors 
en algunes empreses i sense 
pensar-hi, de mica en mica, m'hi 
vaig anar implicant. 

Què li va cridar l'atenció? 
La novetat. Era quelcom 
atractiu, engrescador i hi havia 
moltes coses per fer. La gent que 
s'hi dedicava no estava molt 
especialitzada i per arrencar un 
ordinador calia molta feina. I 

gairebé mai funcionava! 

Quin va ser el seu primer 
ordinador? 
Un RadioShark de segona mà 
comprat a peces. No hi havia 
tantes botigues com ara i amb els 
amics fèiem intercanvi de peces. 

Ha evolucionat massa? 
Massa no, però sí molt ràpid en 
comparació amb altres àmbits de 
la societat que van més lents. 

Què li ha sorprès més? 
L'evolució de la part gràfica. Ha 
facilitat l'accés als ordinadors a 
través de la pantalla. Abans no 
es veia res. Quan programava els 
primers ordinadors no veia res, 
tot era a base de targetes i 
llistats de números. Era un 
àmbit molt reduït i im món molt 
misteriós. Ara els programes 
s'instal·len molt més fàcil. La 

informàtica s'ha popularitzat 
gràcies a la part visual. 

Quants ordinadors ha tingut? 
Molts! Últimament no canvio 
tan sovint, però als inicis 
canviava d'ordinador unes cinc 
vegades l'any. Era una forma 
d'experimentar. La informàtica 
no s'estudiava, i una manera 
d'aprendre era experimentar 
mimtant i desmuntant 
ordinadors. Si tot ha evolucionat 
tan ràpid és perquè cada pocs 
mesos surten productes nous 
(jue gairebé anul·len l'anterior. 
Cal una pràctica constant. 

I com pot evolucionar els 
pròxims anys? 
En 40 anys ha canviat tant que 
és impossible saber què passarà 
d'aquí a 20 anys. Però sí que 
cada vegada dominarà més la 
vida quotidiana. • 
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